
Z á p i s 

z 36. zasedání Akademické rady AV ČR, konaného dne 1. prosince 2011  

   

Zasedání Akademické rady AV ČR zahájil a řídil předseda AV ČR Jiří Dra-
hoš. 

I. Ověření zápisu z 35. zasedání Akademické rady AV ČR dne 8. listopadu 
2011 a výsledky projednávání materiálů per rollam 

Zápis byl ověřen bez připomínek. 

Výsledek projednání Návrhu na schválení záměru nabytí movitého ma-
jetku 

S usnesením k Návrhu na schválení záměru nabytí movitého majetku vyjád-
řilo souhlas 16 členů Akademické rady, nikdo nebyl proti, jeden člen se zdržel hla-
sování. Proto bylo podle § 4  Jednacího řádu Akademické rady AV ČR a jejího 
předsednictva schváleno 20. listopadu 2011 per rollam toto usnesení: 

Akademická rada souhlasí se záměrem Ústavu živočišné fyziologie a gene-
tiky AV ČR, v. v. i., uzavřít kupní smlouvu s firmou l.T.A. - lntertact s. r. o., na kou-
pi vysokorychlostního buněčného sorteru BD FACSAria SORP 4L ACDU. 

Výsledek projednání Návrhu Principů stanovení institucionální podpo-
ry pracovišť AV ČR pro rok 2012 a rámce postupu pro další období 

S usnesením k Návrhu Principů stanovení institucionální podpory pracovišť 
AV ČR pro rok 2012 a rámci postupu pro další období vyjádřilo souhlas 16 členů 
Akademické rady, jeden byl proti, nikdo se nezdržel hlasování. Jeden člen Aka-
demické rady zaslal v průběhu hlasování připomínku, kterou podpořila nadpolo-
viční většina členů Akademické rady, a materiál byl dle jejího znění upraven. Proto 
bylo podle § 4  Jednacího řádu Akademické rady AV ČR a jejího předsednictva 
schváleno 23. listopadu 2011 per rollam toto usnesení: 

Akademická rada 

1. souhlasí s připomínkou s Návrhem Principů stanovení institucionální podpory 
pracovišť AV ČR pro rok 2012 a s rámcem postupu pro další období podle 
předloženého návrhu, 

2. souhlasí s předložením tohoto materiálu po úpravě dle připomínky k projed-
nání XXXIX. zasedání Akademického sněmu AV ČR. 
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II. Informace o závěrech předsednictva Akademické rady a o aktuálních 
otázkách AV ČR 

J. Drahoš informoval o hlavních bodech zasedání předsednictva Akademic-
ké rady s tím, že se zaměřil na složení nové Rady pro výzkum, vývoj a inovace. 
Dále informoval o průběhu zasedání představitelů akademií V4, které se konalo 
od 29. do 30. listopadu 2011 ve Smolenicích a zejména o přípravě prohlášení 
k problémům nové organizace Science Europe. 

Akademická rada bere se souhlasem na vědomí závěry 38. zasedání před-
sednictva Akademické rady AV ČR z 22. listopadu 2011 a další přednesené in-
formace. 

III. Návrh časového rozvrhu XXXIX. zasedání Akademického sněmu AV ČR 
a návrh složení návrhové komise Sněmu 

Uvedl J. Drahoš.  

Akademická rada 

1. bere na vědomí návrh časového rozvrhu XXXIX. zasedání Akademického 
sněmu AV ČR a návrh složení návrhové komise Sněmu, 

2. souhlasí s předložením těchto návrhů XXXIX. zasedání Akademického sně-
mu AV ČR. 

IV. Návrh na udělení čestné a pamětní medaile Akademie věd ČR 

Uvedl J. Drahoš. Členové Akademické rady vyjádřili jednomyslný souhlas 
s doporučením předsedovi AV ČR na udělení obou medailí. 

Akademická rada 

1. doporučuje předsedovi AV ČR, aby udělil:  

a. čestnou medaili Za zásluhy o Akademii věd České republiky         
RNDr. Daně Wagnerové, DrSc., 

b. pamětní medaili Jana Patočky prof. PhDr. Stanislavu Sousedíko-
vi, CSc. (Katolická teologická fakulta Univerzity Karlovy v Praze), 

2. ukládá V. Marečkovi a J. Pánkovi, aby zajistili předání těchto ocenění. 

V. Návrh na udělení "Fellowship J. E. Purkyně" význačným a perspektiv-
ním vědeckým pracovníkům 

Uvedl J. Drahoš.  

Akademická rada 

1. bere na vědomí protokol ze zasedání komise pro udělení "Fellowship J. E. 
Purkyně" pro význačné perspektivní vědecké pracovníky, 
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2. doporučuje předsedovi AV ČR, aby udělil "Fellowship J. E. Purkyně": Janu 
Honolkovi, Ph. D., navrženému Fyzikálním ústavem AV ČR, v. v. i., 

3. ukládá:  

a. M. Tůmovi, aby zajistil každoroční kontrolu plnění pracovního progra-
mu nositele FJEP včetně plnění stanovených podmínek, 

b. P. Bobákovi, aby ve smyslu bodu 1 příslušné směrnice Akademické 
rady zajistil přidělení celoakademických prostředků výše uvedenému 
pracovišti AV ČR. 

VI. Návrh na zveřejnění dokumentů spojených s hodnocením vědecké 
a odborné činnosti pracovišť AV ČR za léta 2005–2009 

Uvedl P. Ráb. V diskusi byl vysloven souhlas s návrhem na zpracování sou-
hrnné informace o hodnocení vědecké a odborné činnosti pracovišť AV ČR za léta 
2005–2009 v anglickém jazyce. Bylo dohodnuto, že členové Akademické rady 
mohou P. Rábovi a L. Horníčkovi zasílat připomínky k předloženému materiálu do 
12.00 hodin 5. prosince 2011. 

Akademická rada 

1. souhlasí s připomínkami se zveřejněním dokumentů spojených 
s hodnocením pracovišť AV ČR dle předloženého návrhu, 

2. ukončuje činnost Řídicí skupiny a děkuje jejím členům za vykonanou činnost, 

3. ukládá P. Rábovi, aby:  

a. zveřejnil po zapracování připomínek dokumenty spojené 
s hodnocením pracovišť AV ČR na veřejných internetových stránkách 
AV ČR, 

b. zajistil zpracování souhrnné informace o hodnocení vědecké a odbor-
né činnosti pracovišť AV ČR za léta 2005–2009 v anglickém jazyce, 
kterou předloží některému z příštích zasedání Akademické rady. 

VII. Závěrečná zpráva o konání 11. ročníku Týdne vědy a techniky AV ČR 

Uvedli J. Beneš a K. Nováková. V této souvislosti informoval J. Drahoš 
o jednání s ředitelem České televize, jejichž výsledkem by mělo být rozšíření její 
spolupráce s AV ČR. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu. 

VIII. Přehled udělených dotací na vydávání vědecké a vědecko-populární 
literatury v roce 2011 

Uvedl J. Beneš.  

Akademická rada souhlasí s rozdělením dotací na podporu vědecké a vě-
decko-populární literatury v roce 2011 dle předloženého materiálu. 
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IX. Přehled udělených dotací na podporu publikování formou Open Access 
v roce 2011 

Uvedl J. Beneš.  

Akademická rada 

1. souhlasí s rozdělením dotací na podporu publikování formou Open Access 
dle předloženého materiálu, 

2. souhlasí s doporučením Ediční rady AV ČR zvážit zvýšení této podpory 
v příštích letech. 

X. Dodatek č. 1 ke směrnici 2/2011 – Pravidla pro přidělování dotace 
na podporu publikování formou Open Access 

Uvedli J. Beneš a M. Lhoták.  

Akademická rada 

1. schvaluje dodatek č. 1 ke směrnici 2/2011 dle předloženého návrhu, 

2. ukládá D. Vaníčkové, aby zajistila vydání dodatku v interních normách. 

XI. Návrh na změnu ve složení Rezortní odborné komise AV ČR pro schva-
lování pokusů na zvířatech 

Uvedl V. Mareček.  

Akademická rada 

1. odvolává doc. Ing. Lukáše Jebavého, CSc., na vlastní žádost z funkce před-
sedy a člena Rezortní odborné komise AV ČR pro schvalování projektů po-
kusů na zvířatech s účinností k 30. listopadu 2011. Vyslovuje mu poděkování 
za odvedenou práci, 

2. jmenuje:  

a. MVDr. Jana Honetschlägera z Ústavu molekulární genetiky AV ČR, 
v. v. i., předsedou Rezortní odborné komise AV ČR pro schvalování 
projektů pokusů na zvířatech na funkční období 2011–2015, 

b. MVDr. Richarda Pospíšila, DrSc., z Fyziologického ústavu AV ČR, 
v. v. i., členem Rezortní odborné komise AV ČR pro schvalování pro-
jektů pokusů na zvířatech na funkční období 2011–2015, 

3. ukládá J. Drahošovi, aby:  

a. zaslal děkovný dopis a jmenovací dopisy, 

b. informoval Odbor ochrany zvířat Ministerstva zemědělství ČR o změ-
ně ve složení Rezortní komise AV ČR pro schvalování projektů poku-
sů na zvířatech. 
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XII. Závěry 31. zasedání Majetkové komise AV ČR a 18. zasedání Bytové 
komise AV ČR 

Uvedli P. Bobák a R. Vlček.  

Akademická rada 

1. schvaluje: 

a. úkony navržené Majetkovou komisí AV ČR ve věci nakládání s nemo-
vitým majetkem dle zápisu z jejího 31. zasedání konaného dne 25. lis-
topadu 2011, 

b. přidělení služebních a startovacích bytů dle zápisu z 18. zasedání By-
tové komise AV ČR konaného 24. listopadu 2011, 

2. souhlasí s uzavřením smlouvy o zřízení věcného břemene týkající se přelož-
ky telefonního vedení v areálu Mazanka mezi Fyzikálním ústavem AV ČR, 
v. v. i., a Telefónica, a. s., 

3. ukládá P. Bobákovi a R. Vlčkovi, aby zajistili plnění závěrů vyplývajících 
z jednání Majetkové komise AV ČR a Bytové komise AV ČR. 

XIII. Konečná dislokace v objektu Hybernská č. p. 1000/8, Praha 1, který je 
ve vlastnictví České republiky a v příslušnosti hospodaření AV ČR 

Uvedli P. Bobák a R. Vlček. V obsáhlé diskusi bylo dohodnuto vyjasnit v Ma-
jetkové komisi AV ČR majetkovou příslušnost, případné investice a nájemné spo-
jené s touto nemovitostí. 

Akademická rada 

1. odkládá projednání tohoto materiálu na některé z příštích zasedání Akade-
mické rady, 

2. ukládá P. Bobákovi a R. Vlčkovi, aby zpracovali a předložili některému 
z příštích zasedání předsednictva Akademické rady a následně zasedání 
Akademické rady materiál k této problematice zpracovaný dle výsledků dis-
kuse. 

XIV. Zpráva o realizaci Kurzů základů vědecké práce pořádaných v Praze 
a v Brně 

Uvedl J. Zima.  

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu. 

XV. Návrh orientačního programu činnosti Akademické rady AV ČR na I. 
pololetí 2012 

Uvedl J. Drahoš. V diskusi byly dohodnuty změny týkající se dvou materiálů, 
které by měly být předloženy v březnu 2012 a úprava názvu materiálu, který by 
měl být předložen v červnu 2012. 
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Akademická rada 

1. schvaluje s připomínkami orientační program činnosti Akademické rady AV 
ČR na I. pololetí 2012 podle předloženého návrhu, 

2. ukládá svým členům, L. Horníčkovi, J. Malému a D. Kozákovi, aby zajišťovali 
plnění tohoto programu. 

XVI. Různé 

Sdělení a podněty z pracovních agend členů Akademické rady 

Akademická rada 

a. bere na vědomí informaci J. Pánka, že se za AV ČR zúčastní mezinárodní 
konference "Humanities and Contemporary World", která se bude konat 
od 7. do 9. června 2012 v Podgorici; 

b. bere na vědomí informaci J. Beneše o výsledku rozporového jednání 
k vypořádání zásadních připomínek AV ČR k návrhu zákona o památkové 
péči, které se konalo 23. listopadu 2011 na Ministerstvu kultury ČR; 

c. bere na vědomí informaci K. Aima o zasedání Rady Technologického cen-
tra AV ČR dne 8. listopadu 2011; 

d. bere na vědomí informaci K. Aima o průběhu konference "Removing 
barriers to successful innovation", která se konala dne 9. listopadu 2011 
v Národní technické knihovně v Praze; 

e. bere na vědomí informaci K. Aima o závěrech jednání Working Party TTP 
Evropské federace chemického inženýrství, které proběhlo dne 18. listo-
padu 2011 ve Frankfurtu (Main); 

f. bere na vědomí informaci K. Aima o zasedání Správní rady Společného 
výzkumného střediska Evropské komise (Joint Research Centre EC), kte-
ré se konalo ve dnech 24. až 25. listopadu 2011 v areálu JRC Ispra 
a v Miláně (a na němž bylo mj. potvrzeno jeho jmenování druhým místo-
předsedou tohoto grémia); 

g. bere na vědomí informaci K. Aima o poznatcích z PL-PRES European 
Strategic Energy Technology Plan (SET-Plan) Conference 2011, která se 
konala ve Varšavě ve dnech 28. až 29. listopadu 2011; 

h. bere na vědomí informaci J. Palouše o dopisu Academy of Athens, ke kte-
rému bylo zaujato negativní stanovisko; 

i. bere na vědomí informaci J. Palouše o petici na podporu Rakouské aka-
demie věd, které hrozí značné snížení rozpočtu na rok 2012, a to s mož-
nými závažnými důsledky; 

j. bere na vědomí informaci J. Palouše, že nebyl jmenován členem Koor-
dinační rady ministra dopravy pro kosmické aktivity. Bylo dohodnuto, že 
se v této věci obrátí J. Drahoš na ministra dopravy ČR; 

k. bere na vědomí námět J. Palouše na zpracování reprezentativní obra-
zové publikace o AV ČR s tím, že jej projedná s J. Benešem; 

l. bere na vědomí informaci M. Fliegera, že zaslal Akademické radě 
v elektronické podobě přehled úspěšnosti ve veřejných soutěžích GA 
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ČR se zahájením řešení projektů v roce 2012 s tím, že by bylo vhodné 
získaná data vložit do elektronické aplikace, jejímž prostřednictvím je 
bude možné i dále sledovat a průběžně vyhodnocovat; 

m. bere na vědomí informaci J. Zimy, že se 14. prosince 2011 zúčastní za 
AV ČR zasedání pracovní skupiny k přípravě věcného záměru zákona 
o vysokých školách (vypořádání připomínek); 

n. bere na vědomí informaci J. Zimy o mimořádném zasedání předsednic-
tva Rady vysokých škol 1. prosince 2011, které se zabývalo zejména 
způsobem jmenování Rady pro výzkum, vývoj a inovace, projednáním 
připomínek k věcnému záměru zákona o vysokých školách a zákona 
o finanční pomoci studentům. V této souvislosti bylo dohodnuto, že 
J. Zima ve spolupráci s J. Chýlou zpracují návrh připomínek AV ČR 
k věcnému záměru zákona o vysokých školách; 

o. bere na vědomí informaci J. Rákosníka o diskusi k zákonu o vysokých 
školách a ke školnému, kterou pořádá 7.  prosince 2011 v Praze Od-
borná skupina Organizace výzkumu České fyzikální společnosti Jedno-
ty českých matematiků a fyziků; 

p. bere na vědomí podnět J. Rákosníka k možnosti posunutí termínu pro 
odevzdávání dokumentů potřebných k zajištění  zahraničních pracov-
ních cest v rámci dvoustranných dohod. 

 
 
 
 
 

Zapsal: D. Kozák                                                            Schválil:  J. Drahoš  
předseda AV ČR 

 
 
 

V Praze 6. prosince 2011 

 


